
Protokół nr XXVII/2020 

z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, która odbyła się w dniu 4 grudnia 2020 r.  

w godz. 8:00 prowadzoną przy wykorzystaniu środków porozumiewania się na 

odległość (zdalny tryb obradowania). 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Dombrowski 

2. Aniela Grela 

3. Mieczysław Kociucki 

4. Dorota Krychowiak 

5. Ryszard Kryszewski 

6. Aleksandra Rębacz 

7. Alina Sobecka 

8. Marcin Sobiech 

9. Katarzyna Streich 

10. Jadwiga Szczygielska 

11. Rafał Szulc 

12. Wioletta Szymańska 

13. Ireneusz Śmiechowski 

14. Ewa Tarkowska 

15. Arkadiusz Wyrzykowski 

 

 

 

Proponowany porządek obrad:  

 

1.  Otwarcie posiedzenia: 

     a) stwierdzenie quorum,  

     b) przyjęcie porządku obrad.   

2.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie:  

     a) zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na 2020 rok (druk nr 1). 

 

3.  Zakończenie sesji.                                            

 

Ad.1  

a) XXVII sesję Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy 

Ewa Tarkowska. Poinformowała, że zwołanie obrad nadzwyczajnej sesji Rady Gminy 

Wielka Nieszawka nastąpiło na wniosek Wójta Gminy Wielka Nieszawka Krzysztofa 

Czarneckiego. Przewodnicząca odczytała wniosek. 



Na wstępie powitała Pana Wójta, Zastępcę Wójta, Skarbnik Gminy, Panie i Panów Radnych, 

zaproszonych oraz mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w momencie otwarcia obrad na stan 15 radnych obecnych jest 

15, co oznacza, że jest quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał, stanowisk  

i opinii. 

 

b) Wójt Krzysztof Czarnecki wniósł o zmianę porządku obrad, dotyczącą rozszerzenia obrad o 

projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej wyrażania zgody na zawarcie 

porozumienia dotyczącego powierzenia Gminie miasta Toruń zadania Gminy Wielka 

Nieszawka z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego, a także Stanowisko 

Rady Gminy Wielka Nieszawka w sprawie publicznego transportu zbiorowego na terenie 

Gminy Wielka Nieszawka.  

Radna Katarzyna Streich – zapytała Panią mecenas, czy jeśli radni nie otrzymali przed sesją 

projektów uchwał zgodnie z przepisami, to sesja będzie miała podstawę prawną ? 

Radca prawny Beata Romanowska – przepis tak mówi, by do porządku obrad były 

załączone projekty uchwał, ale jeśli już się zebraliśmy, to od radnych zależy jaki porządek 

obrad zostanie przyjęty. To od radnych zależy czy, i w jakiej formie zostanie przyjęty 

porządek obrad. Zwróciła uwagę na wyjątkowe okoliczności zwołania sesji, krótki czas na 

opiniowanie materiałów.  

Radna Aniela Grela – stwierdziła, że załączone materiały powinna najpierw rozpatrzyć 

Komisja Rewizyjna. Złożyła wniosek formalny o zarządzenie przerwy w obradach i zwołanie 

Komisji Rewizyjnej w celu zaopiniowania materiałów.  

Radny Mieczysław Kociucki - odniósł się do słów radnej Greli popierając przerwę w 

obradach do godziny 17. Zaproponował zwołanie Komisji Rewizyjnej na godzinę 16, oraz 

zaproszenie przedstawiciela firmy Arriva, by ten  określił stanowisko przewoźnika w sprawie 

transportu publicznego na terenie Gminy Wielka Nieszawka.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek formalny radnej Anieli Greli.  

 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski.   

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek formalny. 

Radna Katarzyna Streich - złożyła wniosek dotyczący wystosowania opinii prawnej przez 

radcę prawnego, odnośnie ważności zwołania obrad dzisiejszej sesji Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady zarządziła przerwę w obradach XXVII sesji Rady Gminy Wielka 

Nieszawka do godz. 17.00.  



Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady na sali w Gminnym Centrum 

Kultury w Małej Nieszawce.  

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Dombrowski 

2. Aniela Grela 

3. Mieczysław Kociucki 

4. Dorota Krychowiak 

5. Ryszard Kryszewski 

6. Alina Sobecka 

7. Marcin Sobiech 

8. Katarzyna Streich 

9. Jadwiga Szczygielska 

10. Rafał Szulc 

11. Wioletta Szymańska 

12. Ireneusz Śmiechowski 

13. Ewa Tarkowska 

 

 

  Nieobecni: 

1. Aleksandra Rębacz 

2. Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o zabranie głosu.  

Wójt Krzysztof Czarnecki wniósł o zmianę porządku obrad, dotyczącą rozszerzenia 

porządku obrad o projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej wyrażania zgody 

na zawarcie porozumienia dotyczącego powierzenia Gminie miasta Toruń zadania Gminy 

Wielka Nieszawka z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego, a także 

Stanowisko Rady Gminy Wielka Nieszawka w sprawie publicznego transportu zbiorowego na 

terenie Gminy Wielka Nieszawka. Poprosił o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na 2020 rok.  

Radna Katarzyna Streich odczytała opinię prawną dotycząca trybu zwołania dzisiejszej 

sesji Rady Gminy.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek dotyczący zdjęcia z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na 2020 rok.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 



Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał 

Szulc, Wioletta Szymańska, Ewa Tarkowska.   

PRZECIW:1 

Ireneusz Śmiechowski 

NIEOBECNI:2 

Aleksandra Rębacz, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła wniosek.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek dotyczący rozszerzenia porządku 

obrad o projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej wyrażania zgody na 

zawarcie porozumienia dotyczącego powierzenia Gminie miasta Toruń zadania Gminy 

Wielka Nieszawka z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 8 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Katarzyna 

Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski.  

PRZECIW:3 

Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Rafał Szulc 

WSTRZYMUJĘ SIĘ:2 

Marcin Sobiech, Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI:2 

Aleksandra Rębacz, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła wniosek.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek dotyczący wprowadzenia do 

porządku obrad Stanowiska Rady Gminy Wielka Nieszawka w sprawie publicznego 

transportu zbiorowego na terenie Gminy Wielka Nieszawka. Poprosił o zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na 2020 rok.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 9 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, 

Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ewa Tarkowska.  

PRZECIW:1 

Ireneusz Śmiechowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ:3 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka 

NIEOBECNI:2 



Aleksandra Rębacz, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła stanowisko.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz  

z wprowadzonymi zmianami. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 11 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, 

Wioletta Szymańska, Ewa Tarkowska.  

WSTRZYMUJĘ SIĘ:2 

Rafał Szulc, Ireneusz Śmiechowski 

NIEOBECNI:2 

Aleksandra Rębacz, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Ad. 2 

a) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat projektu uchwały  

w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej wyrażania zgody na zawarcie porozumienia 

dotyczącego powierzenia Gminie miasta Toruń zadania Gminy Wielka Nieszawka z zakresu 

organizacji publicznego transportu zbiorowego 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca Rady - wyraziła swoje niezadowolenie dotyczące aktualnej sytuacji 

związanej z organizacją transportu na terenie gminy.  

Radna Alina Sobecka – powiedziała, że Urząd Gminy nie jest przygotowany do 

prowadzenia rozmów i negocjacji z MZK. Nikt z Urzędu Gminy nie przewidział, że przyjęcie 

porozumienia dotyczącego powierzenia Gminie Miasta Toruń zadania Gminy Wielka 

Nieszawka spowoduje, że Arriva zawiesi kursy autobusowe na terenie Gminy Wielka 

Nieszawka.  

Radna Wioletta Szymańska - zapytała wójta, czy został złożony wniosek do wojewody  

o dofinansowanie przewozów autobusowych na terenie gminy Wielka Nieszawka. 

Wójt Krzysztof Czarnecki - tak, został złożony taki wniosek 

Radna Wioletta Szymańska - dlaczego równocześnie został przedstawiony projekt uchwały 

wprowadzający MZK, skoro został złożony taki wniosek ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki - powiedział, że w dniu 19 czerwca 2020 r. wpłynęło stanowisko 

Rady Gminy Wielka Nieszawka w sprawie transportu publicznego na terenie Gminy Wielka 

Nieszawka. Na kanwie tego stanowiska były prowadzone rozmowy zarówno z Arrivą i MZK. 

Zostały przygotowane oferty obu przewoźników. Uchwała w sprawie porozumienia dot. 

powierzenia transportu Gminie Miasta Toruń była m.in. reakcją na stanowisko Rady Gminy. 

Została wynegocjowana bardzo korzystna oferta przewoźnika MZK. Musimy dzisiaj wspólnie 

zdecydować jaką ofertę wybieramy.  



Radna Alina Sobecka – odpowiedziała, że skoro były prowadzone negocjację z MZK, 

dlaczego nikt nie przewidział rezygnacji Arrivy ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że w swoim piśmie przewoźnik Arriva przekazał, 

że jeżeli MZK zacznie kursować na terenie gminy, Arriva zrezygnuje z prowadzonych 

kursów.  

Radna Wioletta Szymańska – powiedziała, że radni nie zostali poinformowani o złożonym 

wniosku do wojewody o dofinansowanie kursów Arrivy, gdzie dopłata ze strony gminy 

wynosiłaby około 70 tys. zł. W przypadku wprowadzenia MZK dopłata byłaby na poziomie 

700 tys. zł.  

Radna Aniela Grela – powiedziała że radni zostali zmanipulowani przez p. Wójta. Prowadził 

on rozmowy dwutorowo: z Arivą i MZK, ale nie poinformował o tym radnych przedstawiając 

tylko ofertę MZK. Zapytała p. mecenas Beatę Romanowską jak się ma decyzja wójta o MZK 

do Ustawy o finansach publicznych gdzie koszt wyboru przewoźnika Arivra jest ok. 10 razy 

niższy a my mamy wybrać droższą ofertę MZK.  

Radca prawny – mieliśmy zawrzeć porozumienie z gminą Miasta Toruń w trybie 

porozumienia międzygminnego, do tego typu aktów nie stosuję się prawa zamówień 

publicznych. Zasada wynikająca z ustawy o finansach publicznych mówi, że wydatki 

powinny być dokonywane celowo i oszczędnie.  

Radna Katarzyna Streich - powiedziała, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, gdzie 

procedowane było zawarcie porozumienia w sprawie transportu publicznego, nie było 

informacji, że można wprowadzić MZK od 17 grudnia. Nie były przedstawione dokładne 

analizy i finansowanie. Według Komisji, podpisanie umowy z MZK nie jest dla gminy 

najbardziej korzystnym rozwiązaniem finansowym.  

Radny Mieczysław Kociucki – zwrócił się do radnych o przyjęcie oferty przewoźnika 

Arriva, która jest o wiele bardziej korzystna finansowo. Różnica pieniężna obu ofert wynosi 

653 tys. zł.  

Radna Jadwiga Szczygielska – odniosła się do słów radnego Kociuckiego, popierając jego 

wypowiedź. Zwróciła się do wójta, że podjął decyzję bez dyskusji z radnymi, bez 

przedstawienia oczywistych faktów. Jako radni chcemy zaoszczędzić pieniądze gminy, budżet 

jest bardzo ważny.  

Radny Ireneusz Śmiechowski - powiedział, że były prowadzone dwutorowo nieudane 

negocjacje.  

Radna Katarzyna Streich - zapytała na jakiej podstawie od 18 grudnia na terenie gminy 

mogłoby zacząć kursować MZK, oraz w ramach jakich przepisów wójt zamierza organizować 

transport na terenie gminy od 7 grudnia w związku z rezygnacją Arrivy.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - odpowiedział, że 17 grudnia odbędzie się sesja Rady Miasta 

Toruń, na której procedowany będzie projekt uchwały dot. organizacji transportu publicznego 

przez Gminę Miasta Toruń dla Gminy Wielka Nieszawka. Na kanwie tej uchwały od 18 

grudnia mogłyby jeździć autobusy MZK.  

Dyr. Wydziału Gospodarki Komunalnej UMT - przedstawił ofertę miejskiego przewoźnika 

MZK, omawiając możliwości i zalety skorzystania z oferty. W tej formie organizacyjnej w 

której jesteśmy, nie możemy pozyskiwać środków zewnętrznych na finansowanie przewozów.  

Wskazał, że postawa firmy Arriva powinna dać wiele do myślenia. Jest to partner 

nieodpowiedzialny i niestabilny.  



Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

uchylenia uchwały dotyczącej wyrażania zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

powierzenia Gminie miasta Toruń zadania Gminy Wielka Nieszawka z zakresu organizacji 

publicznego transportu zbiorowego 

 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 8 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Marcin 

Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Wioletta Szymańska 

PRZECIW: 3 

Ryszard Kryszewski, Rafał Szulc, Ireneusz Śmiechowski 

WSTRZYMUJE SIĘ: 2 

Alina Sobecka, Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI:2 

Aleksandra Rębacz, Arkadiusz Wyrzykowski 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XXVII/143/2020). 

 

b) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat Stanowiska Rady 

Gminy Wielka Nieszawka w sprawie publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy 

Wielka Nieszawka. 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił stanowisko.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca Rady – odniosła się do dyr. Wydziału Gospodarki Komunalnej UMT, 

mówiąc, że gmina nie jest jeszcze przygotowana na wprowadzenie transportu MZK. Trzeba tę 

decyzję wstrzymać do 2022 roku. Radni nie byli poinformowani o wielu faktach dotyczących 

negocjacji w sprawie transportu.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - powiedział, że wynegocjowane warunki dla Gminy Wielka 

Nieszawka w zakresie komunikacji autobusowej z MZK były wystarczająco korzystne.  

Dyr. Wydziału Gospodarki Komunalnej UMT – nawiązał do wypowiedzi wójta mówiąc, 

że MZK jest otwarte by negocjować z gminą warunki umowy. Stwierdził, że wiązanie się z 

przewoźnikiem, który z dnia na dzień wycofuje się z terenu gminy, jest wysoce ryzykowne.   

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie przyjęcie Stanowiska 

Rady Gminy Wielka Nieszawka w sprawie publicznego transportu zbiorowego na terenie 

Gminy Wielka Nieszawka. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 7 



Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Marcin 

Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Ewa Tarkowska 

PRZECIW: 1 

Katarzyna Streich 

WSTRZYMUJE SIĘ: 5 

Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz 

Śmiechowski 

NIEOBECNI:2 

Aleksandra Rębacz, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła Stanowisko Rady Gminy Wielka 

Nieszawka w sprawie publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy Wielka 

Nieszawka większością głosów.  

 

Ad.3 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Tarkowska podziękowała zebranym za wzięcie udziału w 

XXVII sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknęła obrady. 

 

 

 

 

Protokołował:                                                            Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Filip Murawski                                                                     (-) Ewa Tarkowska 

 

 


